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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-06-12 1 () 

Plats och tid Kommunhuset, kommunsyrelsens sammanträdesrum, klockan, 08.30 – 17.00 

  
Beslutande Catarina Pettersson (S), ordf  
 Jenny Hödefors (S)   
 Kjell Ivemyr (S)   
 Reijo Tarkka (V)   
 Sigurd Synnergård (L) § 120-121  
 Eleonor Zeidlitz (MP)  
 Hans Strandlund (M)  
 Håkan Freijd (M)   
 Stieg Andersson (M)  
 Sigrid Moser Nyman (SD)  
 Sari Janssen (SD)  
 Ingvor Regnemer (S) § 122 145  

   

   
 Ersättarna: Ingvor Regnemer (S) § 120-121, Marijo Edlund (S), Kenth Erngren 

(V) ej § 128, Anna Gunstad Bäckman (C) § 120-143, Erik Mark (SD), sekre-

terare Carina Iwemyr, kommunchef Åsa Öberg Thorstenson, övriga se § 120 

Närvarorätt Kommunstyrelsen beslutar att medge närvarorätt för samtliga närvarande.  
  
Utses att justera Jenny Hödefors (S) och Hans Strandlund (M) 

  

 Kommunhuset den 14 juni 2023 klockan 16.00 

  

Underskrifter  Paragrafer 120 - 145 
 Sekreterare ……………………………………………………………………… 

  Carina Iwemyr  
  

 Ordförande ………………………………………………………………………………………………………...................... 

  Catarina Pettersson (S) 
  

 
 

   
 Justerande …………………………………………………………………………………………… 

 Jenny Hödefors (S)    Hans Strandlund (M) 

 

ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Organ och §§ Kommunstyrelsen § 120 - 145 
  

Sammanträdesdatum 2023-06-12 
  

Anslaget uppsättes 2023-06-14 Anslaget nedtages 2023-07-06 

  
Förvaringsplats för protokollet Nämndkansliet 
  

Underskrift ………………………………………………………. 

Carina Iwemyr 
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KS § 120 

 

Föredragning/besvarande på frågor inför beslut 

 

§ 121 - VD Ann-Carlotte Duvkär och vice VD Mia Lundberg, Mälarenergi 

Vatten AB 

§ 122 – Ekonomichef Nicklas Erngren 

§ 123 – Ekonomichef Nicklas Erngren, ekonomistrateg Magnus Uhlin 

§ 124 – Kommunchef Åsa Öberg Thorstensson 

§ 126-128 – Kultur- och fritidschef Sven-Olof Juvas 

§ 129 – Projektledare Karl Strandman, teknisk chef Carina Elliot, tf fastighets-

chef Anders Almroth 

§ 130 – Senior adviser Kjell Jacobsson 

§ 131 – Fastighetsförvaltare Helena Reimerth, teknisk chef Carina Elliot, tf 

fastighetschef Anders Almroth   

§ 141-142 – Projektledare Anders Allöv, tf fastighetschef Anders Almroth  
 

 

Sammanträdet ajourneras klockan 12.10 – 13.15, samt kl 14.35-15.00. 

 

Sammanträdet återupptas. 
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KS § 121 

 

Information från förvaltningen m fl    Dnr 82/23 

 

Mälarenergi Vatten AB 

 

VD och vice VD vid Mälarenergi Vatten AB informerare bland annat om: 

 

- Mälarenergi Vattens uppdrag 

- Ansvarsområde 

- Lagen om allmänna vattentjänster 

- Investeringsbudget 2024 

- Långsiktig plan för taxeökning 

- Tidplan för plan för taxeutveckling 

- Utmaningar som kostar pengar 

 

Efter sommaren återkommer Mälarenergi Vatten med förslag på utökning av 

investeringsbudget, beroende på beslut om investeringsnivå. Vidare föreslås 

slutgiltigt beslut om investeringsbudget tillsammans med taxebeslut i oktober. 
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KS § 122 

 

Information från Region Västmanlands beredningar m m  

 

Hans Strandlund (M) informerar från senaste mötet med dels regionens stra-

tegiska regionala beredning, dels VafabMiljö. 

 

Ingvor Regnemer (S) informerar från senaste möte med regionens samverkans-

grupp Nära Vård. 

 

Stieg Andersson (M) informerar från Mälardalens Vattenvårds förbunds 

stämma. 

 

Reijo Tarkka (V) informerar från direktionsmöte med Räddningstjänsten 

Mälardalen och rundresa till kommunernas räddningsstationer. 

 

Håkan Freijd (M) informerar från sammanträde med gemensamma hjälp-

medelsnämnden. 

 

Catarina Pettessons (S) informerar från stämma med Stiftelsen för främjandet 

av trafiken på Strömsholms kanal. Till ordförande för stiftelsen valdes Göte 

Sandin, Surahammars kommun och till ordförande för Strömsholms Kanal AB 

valdes Catarina Pettersson, Hallstahammar. Vidare informerar hon från möte 

med Mälarenergi Elnät AB. 
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KS § 123 

 

Resultatprognos per mars 2023 för Hallstahammars kommun      

Dnr 232/23 

 

Prognosen för Hallstahammars kommun för helåret 2023 ser sämre ut än det 

budgeterade resultatet. De effektiviseringar och ofinansierade utfördelningar 

som gjordes i Mål och Budget 2023–2025 har inte kunnat hanteras inom nämn-

dernas ramar. Detta gör att vid årets första prognos beräknas kommunen göra 

ett negativt resultat på -21,1 miljoner kronor. Till skillnad från tidigare år när 

verksamheterna visat stora budgetöverskott har nu läget vänt och verksam-

heterna visar negativa siffror. Kommunstyrelsen (+2,7), äldrenämnden (+5,4) 

och bygg- och miljönämnden (+0,9) är de nämnder som visar på positiva bud-

getavvikelser medan barn- och utbildningsnämnden (-5,3), kultur- och fritids-

nämnden (-1,7), social- och arbetsmarknadsnämnden (-16,7) och teknisk nämnd 

(-17,2) visar på negativa avvikelser.  

 

Senaste skatteprognosen pekar på ett något bättre utfall än budgeterat, +1,8 

miljoner för 2023. Prognosen för generella statsbidrag pekar på ett sämre utfall 

än budget (-0,4). Totalt ger detta en prognos på -21,1 miljoner kronor och ett 

utfall per mars på +26,6 miljoner kronor. Orealiserade vinster och förluster 

bland kommunens värdepapper som uppgår till +21,4 miljoner kronor per sista 

mars och prognosen är att dessa kommer hålla sin budget på +20 miljoner kro-

nor på helåret. Dessa intäkter får inte räknas med i det så kallade balanskravet 

så exkluderas dessa är utfallet per sista mars +5,2 miljoner kronor och progno-

sen hamnar då på -41,1 miljoner kronor. Detta innebär att om prognosen håller i 

sig så kommer 41,1 miljoner av resultatutjämningsreserven behöva utnyttjas 

under 2023. Resultatutjämningsreserven uppgick vid bokslut 2022 till 85,5 

miljoner kronor.  

 

I resultatprognosen görs ingen prognos på investeringarna men för att få ihop 

resultaträkningen har ett antagande om en 50%-genomförandegrad använts. 

Antagandet är gjort utifrån historisk utveckling och utfallet per sista mars. I 

Mål och Budget 2023–2025 som beslutades av kommunfullmäktige i december 

sattes en låg resultatnivå på 0,3 miljoner kronor. Den nu liggande prognosen 

räknat som balanskravet - 41,1 miljoner kronor kommer gräva ett stort hål i den 

resultatutjämningsreserv som byggts upp under ett par år. Detta ökar risken för 

att framöver få negativa balanskravsresultat. Negativa balanskravsresultat som 

inte kan hanteras av en resultatutjämningsreserv ska återställas inom 3 år. Åter-

ställningen kan endast göras med högre resultatnivåer med skattehöjningar eller 

ytterligare effektiviseringar som följd. De stora underskotten ligger även 2023 

på fastighetsavdelningen och på LSS-verksamheten. På fastighetssidan så är det 

fortsatt höga elpriser samt ökande kostnader för vatten och sophämtning. För 

LSS-verksamheten är det framför allt tappade intäkter från Försäkringskassan 

som är huvudorsaken.  
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Forts KS § 123 

 

Konsekvenserna av negativa resultat är så länge vi har en resultatutjämnings-

reserv inte oöverkomliga. Det är så klart inte bra men konsekvensen på kort sikt 

är att en allt mindre del av investeringarna kan finansieras av egna pengar, det 

vill säga vi kommer behöva hitta andra finansieringsvägar, exempelvis lån, för 

att kunna genomföra de av kommunfullmäktige beslutade investeringar. På 

längre sikt är det ett betydligt större problem om de negativa resultaten fort-

sätter. Räcker inte skatteintäkterna och generella statsbidragen till för att täcka 

kommunens kostnader för kommunens verksamhet kommer pengarna ta slut 

och skattehöjningar eller påtvingade effektiviseringar måste genomföras. Att nå 

en ekonomi i balans är ur både ett kort och långt perspektiv nödvändigt för 

kommunens fortsatta verksamhet och behöver vara överordnat alla ambitions-

ökningar. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 29 maj 2023 § 101. 

 

Catarina Pettersson (S) anför att utifrån kommunens resultatprognos 2023 samt 

det ekonomiska läge kommunen har till 2024 att det är av största vikt att det 

ekonomiska reultatet blir bättre än vad som progosen. Därefter yrkar hon, som 

ett tillägg till arbetsutskottets förslag, att fullmäktige ska fatta beslut om upp-

drag, enligt en till ärendet hörande bilaga. 

 

Hans Strandlund (M) yrkar bifall till Catarina Pettersons (S) tilläggsyrkande. 

 

Sedan propositionsordningen godkänts beslutar kommunstyrelsen med bifall till 

dels arbetsutskottets förslag, dels Catarina Pettersson (S) tilläggsyrkande. 

 

Kommunfullmäktige föreslås således besluta  

 

att fastställa resultatprognosen per mars 2023 för Hallstahammars kommun, 

samt 

 

att utala följande: 

 

• Samtliga nämnder ska göra det de kan för att förbättra sitt ekonomiska 

resultat jämfört med sin prognos för 2023. Detta gäller såväl nämnder som 

prognostiserar ett underskott som nämnder som prognostiserar ett överskott 

för året. Kommunstyrelsen kommer följa detta särskilt i samband med 

delårsrapporten för 2023.  

• Samtliga nämnder ska säkerställa att information om det ekonomiska läget 

samt om att alla behöver hjälpas åt för att hålla nere våra kostnader 2023 

når ut till alla nämndens medarbetare.  
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Forts KS § 123 

 

• Tekniska nämnden ska återrapportera vad det prognostiserade underskottet 

beror på, vilka åtgärder nämnden vidtagit samt planerar att vidta framåt 

(inkl tidplan) för att få en ekonomi i balans. Om nämnden upplever att 

någon del av underskottet inte går att lösa ska det särskilt beskrivas och 

motiveras. Återrapporteringen ska ske i samband med delårsrapport 2023. 

• Social- och arbetsmarknadsnämnden ska återrapportera vad det progno-

stiserade underskottet beror på, vilka åtgärder nämnden vidtagit samt pla-

nerar att vidta framåt (inkl tidplan) för att få en ekonomi i balans. Om 

nämnden upplever att någon del av underskottet inte går att lösa ska det 

särskilt beskrivas och motiveras. Återrapporteringen ska ske i samband 

med delårsrapport 2023. 

• Resultatutjämningsreserven ska, vid behov, användas 2023 för att möta det 

underskott som uppstått inom LSS (maximalt 8,5 mnkr), underskott inom 

individ- och familjeomsorgen (maximalt 6 mnkr), underskott pga uteblivna 

hyresintäkter (maximalt 9,5 mnkr). Att resultatutjämningsreserven vid be-

hov kan användas tillfälligt för att möta dessa underskott är dels för att de 

ekonomiska underskotten åtminstone delvis uppstått utanför nämndens 

kontroll, dels att delar av dessa underskott (uteblivna hyresintäkter samt 

LSS) helt eller delvis kan åtgärdas men att det tar tid.  
 

Vidare beslutar kommunstyrelsen 

 

att utifrån sin uppsiktsplikt kommer att följa upp ovantående rapportering. 
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KS § 124  

 

Mål och budget 2024-2026 för Hallstahammars kommun samt skattesats 

2024    Dnr  

 

Ekonomichefen anför i skrivelse den 9 juni 2023 bland annat att mål och bud-

getprocessen 2024–2026 är första året där budgetprocessen är enligt den nya 

styrmodellen. Detta gör att den beslutas i juni för att nämnderna ska få tid att 

arbeta med sin budget och årsplan-dokument under hösten.  

 

Till 2024 så ligger ett stort fokus på de ekonomiska förutsättningarna precis 

som inför 2023. Inflationen har drivit upp pensionskostnaderna relativt mycket 

till 2023 och de ökar ytterligare till 2024 för att sedan sjunka relativt mycket till 

2025. Till 2024 får verksamheterna ett effektiviseringskrav på 2% vilket mot-

svarar knappt 23 miljoner kronor och trots detta så är det budgeterade resultatet 

negativt (-24 miljoner kronor). För att möta det planeras kommunens resultatut-

jämningsreserv nyttjas. Till 2025 och 2026 planeras för 1% effektivisering per 

år och då är resultatnivån bra (+26 respektive +38 miljoner kronor). Då 2023 

även är första året på den nya mandatperioden har ett arbete med att ta fram nya 

fullmäktige mål på gått parallellt med det ordinarie budgetprocessen. Målen är 

utifrån fem områden; Utbildning, livskvalitet, folkhälsa, miljö och kompetens-

försörjning. Målen är:  

 

• Vi skapar förutsättningar för ett livslångt lärande och för att allt fler barn 

och unga fullföljer sin utbildning 

• Hallstahammars kommun ska vara en attraktiv kommun för boende, före-

tag och besökare och våra livsmiljöer ska vara trygga och inkluderande 

• Vi skapar förutsättningar för mer jämlika livsvillkor och för att öka andelen 

barn och vuxna som anger att deras hälsa är bra eller mycket bra 

• Hallstahammars kommun ska aktivt arbeta för minskad miljö- och klimat-

påverkan 

• Hallstahammars kommun ska vara en arbetsgivare som attraherar, ut-

vecklar och behåller medarbetare i syfte att förstärka och klara kompe-

tensförsörjningen 

 

Förvaltningens ståndpunkt är att 2024 har varit ett svårt år att få ihop ekono-

miskt. Den höga inflationen som framförallt ökar pensionskostnaderna hoppas 

vara av tillfällig art och när inflationen faller tillbaka till mer normala nivåer 

kommer kostnaderna minska. Att då ta större effektiviseringskrav bara för att få 

ihop budgeten ett enskilt år kommer ge större skada än nytta för organisationen. 

Effektiviseringskraven ska sättas utifrån ett långsiktigt behov för att få en eko-

nomi i balans. Pensionskostnadsökningen var stor till 2023 men ökar ytterligare 

till 2024. Detta gör att förvaltningen förslår en ytterligare höjning av det så 

kallade PO-pålägget från 43% (2023) till 45% för 2024. Går sedan inflationen 

ned enligt plan så kan PO-pålägget sänkas från och med 2025. 
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Forts KS § 124 

 

Utifrån kommunfullmäktiges mål avseende god ekonomisk hushållning så har 

denna budget en vikande soliditet men trots de höga investeringsnivåerna be-

döms ändå soliditeten överstiga kravet på 20% under hela planperioden. Resul-

tatmålet mäts över en 10-årsperiod, ska uppgå till minst 2% av skatter och 

generella statsbidrag, kommer uppnås under hela perioden. Sett årligen så upp-

nås målet två av tre år, där undantaget är 2024. Egenfinansieringen av investe-

ringarna minskar under budget och planperioden men håller sig fortfarande 

över gränsen på 50% för en tioårsperiod. De enskilda åren kommer dock inte 

finansieringsmålet uppnås. Sista målet avseende att verksamheternas resultat 

ska vara positivt så klaras inte målet 2024 men uppnås 2025 och 2026. Så målet 

uppnås två av tre år.  

 

Hallstahammars kommun står inför en period med väldigt stora investeringsbe-

hov som kommer ställa stora krav på ekonomin och verksamheterna framöver. 

Detta syns inte minst på posten för finansiella kostnader som ökar kraftigt 

under budget och planperioden. Denna post har under många år legat på fem 

miljoner kronor men ökade 2023 till 19,4 miljoner kronor och bedöms öka till 

42,5 miljoner kronor till 2026. Det budgeterade ekonomiska resultatet för 2024 

ligger på -24,4 miljoner kronor med ett balanskravsresultat på -35,4 miljoner 

kronor. Enligt kommunallagen ska budgeten läggas så att intäkterna överstiger 

kostnaderna. För att hantera detta så planeras resultatutjämningsreserven att 

användas med 35,4 miljoner kronor för att höja balanskravsresultatet till noll. 

För att sedan 2025 och 2026 börja återställa resultatutjämningsreserven.  

 

Ärendet kommer vara föremål för MBL den 15 juni 2023. 

 

Arbetsutskottet beslutade den 29 maj 2023 § 102 att överlämna ärendet till 

kommunstyrelsen utan eget förslag.  

 

Catarina Pettersson (S) yrkar att Mål och Budget 2024–2026 ska fastställas, att 

kommunalskatt för år 2024 är 21:81 kronor per skattekrona, att bemyndiga 

kommunstyrelsen att bevilja starttillstånd och att göra omfördelningar i investe-

ringsbudgeten inom hela planperioden 2024–2026, att bemyndiga kultur- och 

fritids-, barn- och utbildnings-, tekniska nämnden, att bevilja starttillstånd och 

att göra omfördelningar inom respektive grupp för de investeringar som i 

dokumentet ”mål och budget 2024–2026 investeringsbilaga” är uppmärkta med 

respektive nämnds startbesked inom respektive budget år, att fastställa, dels 

internräntan till 1,7% för 2024, dels PO-pålägget till 45% för 2024, att nämn-

dernas uppföljning, omfattning och periodicitet beslutar respektive nämnd om, 

att gemensam uppföljning av styrelsens och nämndernas verksamhet och resul-

tat 2024, ska ske per sista mars (resultatprognos), per sista augusti (delårs-

rapport) och per helår (årsrapport), samt att gemensam uppföljning av koncern-

bolagens verksamhet och resultat 2024 ska ske per sista augusti (delårsrapport) 

och helår (årsredovisning). 
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Forts KS § 124 

 

Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Catarina Petterssons (S) yrkande. 

 

Företrädare för Moderaterna, Centerpartiet och Sverigedemokraterna anmäler 

att deras budgetförslag kommer att föreligga till kommunfullmäktiges samman-

träde. 

 

Kommunfullmäktige föreslås således besluta 

 

att fastställa kommunstyrelsens förslag till Mål och Budget 2024–2026 jämte i 

skrivelsen särskilda förbehåll, 

 

att fastställa utdebiteringen av kommunalskatt för år 2024 till 21:81 kronor per 

skattekrona, 

 

att bemyndiga kommunstyrelsen att bevilja starttillstånd och att göra omfördel-

ningar i investeringsbudgeten inom hela planperioden 2024–2026 under förut-

sättning att större investeringar är beslutade av kommunfullmäktige, 

 

att bemyndiga kultur- och fritids-, barn- och utbildnings-, tekniska nämnden, att 

bevilja starttillstånd och att göra omfördelningar inom respektive grupp för de 

investeringar som i dokumentet ”mål och budget 2024–2026 investerings-

bilaga” är uppmärkta med respektive nämnds startbesked inom respektive 

budget år,  

 

att bemyndiga kommunstyrelsen att besluta om nyupplåning för perioden 

2024–2026 till ett maximalt skuldtak på 1 556 miljoner kronor, 

 

att fastställa internräntan till 1,7% för 2024, 

 

att fastställa PO-pålägget till 45% för 2024, 

 

att nämndernas uppföljning, omfattning och periodicitet beslutar respektive 

nämnd om och vid avvikelse i verksamhetens innehåll eller resultat, såväl posi-

tiva som negativa, ska kommunstyrelsen skyndsamt underrättas och vid nega-

tiva utfall ska en handlingsplan över hur budgetbalansen ska nås upprättas, 

 

att gemensam uppföljning av styrelsens och nämndernas verksamhet och resul-

tat 2024, i enlighet med beslutad styrmodell, ska ske per sista mars (resultat-

prognos), per sista augusti (delårsrapport) och per helår (årsrapport) där delårs-

rapporten är en komplett delårsrapport medan resultatprognosen mer har karak-

tär av årsprognos, samt  

 

att gemensam uppföljning av koncernbolagens verksamhet och resultat 2024 

ska ske per sista augusti (delårsrapport) och helår (årsredovisning). 
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KS § 125 

 

Utvärdering av ny organisation – tekniska förvaltningen och samhälls-

byggnadsenheten organisationskonsulter     Dnr  

 

Kommunchefen anför i skrivelse den 20 maj 2023 bland annat att kommun-

styrelsen beslutade år 2017 att genomföra en översiktlig organisationsöversyn 

av kommunens samhällsplaneringsverksamhet från planering till färdig-

ställande av mark och tomter, för försäljning samt marknadsföring och etable-

ring. Målet var att med bibehållen rättssäkerhet tillskapa en effektiv organisa-

tion med snabba och effektiva processer. Områden som ingick i översynen var 

plan, bygglov, markförsörjning, exploateringsverksamhet, GIS, energi- och 

klimatfrågor försäljning av tomter och mark samt miljöstrategiska frågor. Över-

synen skulle även ge förslag på;’ 

 

• hur en organisering av samhällsplaneringen kan utvecklas 

• vilka funktioner bör ingå och vilka personalresurser och kompetens be-

hövs i förhållande till nuvarande bemanning 

• hur kan den politiska organisationen utformas i en tillväxtkommun 

 

Parallellt med ovannämnda organisationsöversyn fattade tekniska nämnden be-

slut 2017 om att göra en översyn av tekniska förvaltningens interna processer 

och organisering med målet att med bibehållen rättssäkerhet tillskapa en, om 

möjligt, ännu mer effektiv organisation. För att underlätta förvaltningens in-

terna arbete och samarbetet med planenheten. Resultatet av översynen genere-

rade en ny organisation. Från och med 1 januari 2019 överfördes planenheten 

från tekniska förvaltningen till kommunstyrelsens förvaltning varvid enheten 

benämns samhällsbyggnadsenheten. Tekniska förvaltningen delades efter över-

synen in i fyra enheter, medarbetare förflyttades inom förvaltningen och eko-

nomiska resurser omfördelades.  

 

I beslutet framgår att kommunchefen ska tillse att en uppföljning och utvärde-

ring genomförs av den nya organisationen efter två år. Utvärderingen och upp-

följning genomfördes och slutfördes under vintern/våren 2022-2023. Ett externt 

konsultföretag anlitades för detta uppdrag. Den övergripande slutsatsen av ut-

värderingen är att omorganisationen har varit positiv för tekniska förvaltningen 

och för samhällsbyggnadsenheten. Den nuvarande linjeorganisationen är 

lugnare för medarbetarna och mer logisk i en kommun av Hallstahammars stor-

lek. Utvärderingen visar att det finns flera förbättringsområden inom tekniska 

förvaltningen och samhällsbyggnadsenheten. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 29 maj 2023 § 103. 
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Forts KS § 125  

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att uppdra till kommunchefen att relevanta rekommendationer i rapporten verk-

ställs samt att redovisning av uppdraget görs löpande till kommunstyrelsen/ 

kommunstyrelsens arbetsutskott. 

 

 

 

_________ 
Exp:  Kommunchefen 
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KS § 126 

 

Sammanträdestider för kommunfullmäktige, kommunstyrelsen 2024   

Dnr 268/23 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 29 maj 2023 § 104. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

 

att fastställa följande sammanträdesdagar för kommunfullmäktige under 2024: 

 

19/2, 25/3, 29/4, 27/5, 13/6, 23/9, 4/11, 25/11 och 16/12 varvid sammanträdet 

den 25 mars som bland annat avser behandling av årsredovisningen börjar kl 

13.15 och sammanträdet den 13 juni och 25 november som bland annat avser 

behandlingen av mål och budet för 2025 skall börja klockan 13.15. 

 

Sammanträdet börjar klockan 18.30 

 

Vidare beslutar kommunstyrelsen  

 

att fastställa följande sammanträdesdagar för kommunstyrelsen under 2024: 

 

22/1, 5/2, 11/3, 15/4, 13/5, 3/6, 26/8, 9/9, 21/10, 11/11, 2/12. 

 

Sammanträdet börjar klockan 08.30 om inte annat anges i kallelsen. 
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KS § 127 

 

Hallsta Ridklubb – ett års amorteringsfrihet för banklån samt kommunalt 

lån   Dnr 216/23 

 

Kultur- och fritidsnämnden har den 19 april 2023 § 39 beslutat föreslå kom-

munfullmäktige besluta att från juli 2023 bevilja Hallsta Ridklubb ett års amor-

teringsfrihet på klubbens banklån, samt att från juli 2023 bevilja Hallsta Rid-

klubb ett års amorteringsfrihet på klubbens kommunala lån. Vidare har kultur- 

och fritidsnämnden beslutat att tidigarelägga föreningens anläggningsbidrag för 

juni 2023 till maj 2023, samt att Hallsta Ridklubb tillsammans med kultur- och 

fritidsförvaltningen ska inkomma med lösningar på hur föreningen kan komma 

till rätta med sina ekonomiska problem. 

 

Hallsta Ridklubb har inkommit med en ansökan om ekonomiskt stöd. Orsaken 

är de ökade kostnaderna för föreningen, både ökade räntekostnader och övriga 

kostnader. Hallsta Ridklubb har år 2023 en budget som inte är i balans, -

1 405 tkr och enligt kassaflödesrapporten så saknas likvida medel från maj 

2023. Hallsta Ridklubb har en handlingsplan då man sedan kvartal 1 2022 såg 

att kostnaderna ökade. Situationen är nu sådan att man inte ser att man kan lösa 

situationen på egen hand och ansöker därför om stöd från Hallstahammars 

kommun. 

 

Kultur- och fritidsförvaltningen anför i skrivelse den 29 mars 2023 bland annat 

att Hallstahammars kommun har gått i borgen som för egen skuld på ett lån till 

Hallsta Ridklubb för om- och tillbyggnad av den föreningsägda ridanlägg-

ningen, upp till 30,6 mkr. Hallsta ridklubb fick i samband med att man tog den 

nya anläggningen i drift ett utökat anläggningsbidrag, från 670 tkr till 3 670 tkr, 

varav 1 000 tkr skulle täcka ökade driftkostnader och 2 000 tkr ränta (470 tkr) 

och amortering (1 530 tkr) på lånet för den nya ridanläggningen. Efter att det i 

slutet på 2017 konstaterades ett överdrag på byggkostnaderna beslutade 

Hallstahammars kommun att erbjuda Hallsta Ridklubb ett utökat lån, ett kom-

munalt lån på 4,5 mkr med en löptid på max 20 år och till en räntesats som 

motsvarar kommunens upplåningskostnad med ett tillägg om 0,35%. Som 

säkerhet för det kommunala lånet öronmärks 250 tkr av föreningens bidrag och 

totalt avsätts därmed 2 250 tkr för räntor och amorteringar av totalt anlägg-

ningsbidrag 3 670 tkr. Hallsta Ridklubb har även ett verksamhetsbidrag på 100 

tkr. 

 

Hallsta Ridklubb har sedan år 2016 en skuld till Hallstahammars kommun på 

289 tkr pga kvarka. År 2018 beslutade kultur- och fritidsnämnden att bevilja 

Hallsta Ridklubb anstånd med att återbetala bidraget för år 2016. Klubben be-

viljades också ett extra bidrag på 22,5 tkr. Bidraget på 311,5 tkr ska återbetalas 

till och med den 31 december 2023. Återbetalningen sker med ett fast belopp 

fyra gånger per år, totalt år 2023 62,3 tkr. I samband med att Hallsta Ridklubb 

beviljades kommunal borgen upp till 30,6 Mkr samt kommunalt lån om  
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Forts KS § 127 

 

maximalt 4,5 Mkr påkallades tätare uppföljning av klubbens ekonomiska ställ-

ning. Hallsta Ridklubb rapporterar skriftligen kvartalsvis till kultur- och fritids-

nämnden en kortfattad ekonomisk beskrivning av året, utfall mot månadsbud-

geten och ackumulerat för året, balansräkning samt en kassaflödesrapport för 

året. 

 

Det årliga anläggningsbidraget på 470 tkr ska täcka ränta på lånet till 

Swedbank. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 29 maj 2023 § 105. 

 

Kommunfullmäktiges föreslås besluta 

 

att från juli 2023 bevilja Hallsta Ridklubb ett års amorteringsfrihet på klubbens 

banklån, samt  

 

att från juli 2023 bevilja Hallsta Ridklubb ett års amorteringsfrihet på klubbens 

kommunala lån. 
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KS § 128 

 

Lånegaranti för leaderprojekt ”Rockvariation” – Ekeby BK    Dnr 266/23 

 

Kultur- och fritidsnämnden har den 10 maj 2023 § 52 beslutat att hemställa hos 

kommunstyrelsen om att ge ett tillfälligt lån om 260 000 kronor som motsvarar 

20 % av projektets totalbudget om 1,3 miljoner kronor och nämnden därmed 

står risk för högst 260 000 kronor. 

 

Föreningen Ekeby BK avser att göra en ansökan hos Leader Mälardalen och 

Jordbruksverket för projektet ”Rockvariation” som är ett tre-årigt projekt som 

riktar sig till personer med funktionsvariationer i kommunen. Syftet med pro-

jektet är att möjliggöra för deltagarna att spela in/skiva egna låtar där 

delmomentet varje höst är att genomföra en konsert där deltagarna får uppträda. 

Aktiviteterna kommer att till så stor del som möjligt att förläggas på Ekliden 

(Ekeby BKs anläggning) för att kunna erbjuda olika aktiviteter under tiden som 

deltagarna väntar på sin tur att kunna öva. På det sättet kommer de att få fler att 

röra sig. Efter projektets avslut kommer projektets aktiviteter att implementeras 

i Ekeby BK:s ordinarie verksamhet. Föreningen har tagit kontakt med Leader 

Mälardalen som tydliggjorde att Jordbruksverket kräver att föreningen i sin 

ansökan kan visa upp en likviditet på minst 20 % av det sökta projektstödet. 

Med anledning av detta har Ekeby BK den 9 april 2023 inkommit med en 

ansökan till kultur- och fritidsnämnden om intyg om tillfälligt lån om 260 000 

kronor som motsvarar 20 % av projektets totalbudget om 1,3 miljoner kronor. 

 

Kultur- och fritidsförvaltningen anför i skrivelse den 24 april 2023 bland annat 

att Ekeby BK fick under perioden 2019-2020 projektstöd från Leader Mälar-

dalen för att kunna genomföra olika prova på-aktiviteter inom LSS verksam-

heten i Hallstahammars kommun. Ett positivt resultat av detta stöd från Leader 

Mälardalen är att föreningen har sedan 2020 tre lag inom fotboll och boccia-

verksamhet för personer med funktionsnedsättning. Förvaltningen ser positivt 

på att möjliggöra för föreningen att kunna genomföra ansökan hos Leader 

Mälardalen och Jordbruksverket för projektet ”Rockvariation”. 

 

Arbetsutskottet kan inte utläsa av Ekeby BKs skrivelse att/eller om projektet är 

kommunicerat med målgrupper/verksamheter inom kommun som kan tänkas 

vara med i projektet. Arbetsutskottet ser positivt på projektet och önskar ta del 

av ansökan i sin helhet innan ett beslut kan fattas om eventuellt lån från kom-

munens sida. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 29 maj 2023 § 106. 
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Forts KS § 128 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att som inriktning uttala att kommunstyrelsen ser positivt på projektet, 

 

att Ekeby BK får återkomma till kommunstyrelsen med fullständig ansökan till 

Leader Mälardalen innan beslut kan fattas om lånegaranti. 

 

 

 

_________ 
Exp:  Ekeby Bk 

 Kultur- och fritidsnämnden 
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KS § 129 

 

Investeringsstöd och höjt driftbidrag till Sporthallen i Hallstahammar 

ekonomiska förening u p a     Dnr 219/23 

 

Kultur- och fritidsnämnden har den 19 april 2023 § 38 beslutat föreslå kom-

munfullmäktige besluta att erbjuda Sporthallen ekonomisk förening utökad 

kommunal borgensram utifrån nuvarande nivåer med 1,5 miljon kronor med en 

löptid om max 15 år, att bevilja föreningen ett utökat verksamhetsbidrag om 

175 000 kronor motsvarande räntor och amortering av lånet, att inte bevilja höjt 

årligt driftsbidrag med 350 000 kronor, samt att Sporthallen ekonomisk före-

ning, tillsammans med kultur- och fritidsförvaltningen, ska redovisa före-

ningens kostnader och intäkter, samt redovisa behov av intäkter från hyror och 

avgifter för att få en ekonomi i balans som ska ligga till grund för översyn 

gällande nuvarande driftbidrag. 

 

Sporthallen i Hallstahammar ekonomisk förening inkom till kultur- och fritids-

nämnden den 6 juni 2022 med en skrivelse angående föreningens ekonomiska 

situation och Sporthallens underhållsbehov. Då underlaget från föreningen sak-

nade aktuella kostnadsberäkningar begärde kultur- och fritidsnämndens arbets-

utskott att föreningen skulle inkomma med kompletterande underlag som på ett 

tydligare sätt synliggör föreningens ekonomiska situation och aktuell kostnads-

beräkning för nödvändigt fastighetsunderhåll. Den 23 december 2022 inkom 

sporthallens ekonomiska förening med en ny beskrivning av ärendet där de dels 

ansöker om ett investeringsstöd om 1,5 miljoner kronor, dels ansöker om utökat 

årligt driftsbidrag om 350 000 kronor. Föreningen har den 19 februari 2023 in-

kommit med prioriteringsordningen för föreningens behov.  

 

Kultur- och fritidsförvaltningen anför i skrivelse den 22 mars 2023 bland annat 

att Sporthallen i Hallstahammar ekonomisk förening erhåller årligen ett verk-

samhetsbidrag på 1 435 tkr från kultur- och fritidsnämnden för öppethållande 

av lokaler för allmänheten. Dessutom hyr kultur- och fritidsnämnden sim- och 

idrottshall vilket ger föreningen en årlig intäkt på cirka 400 tkr. Dessa bidrags-

delar från Hallstahammars kommun har varit oförändrade sedan i början av 

2000-talet då kultur- och fritidsnämnden övertog ansvaret för utbetalning av 

bidragen från kommunstyrelsen. För att finansiera föreningens behov av effek-

tiviseringar av uppvärmningen av fastigheten beslutade kommunfullmäktige 

den 25 september 2017 § 102 att bevilja Sporthallen i Hallstahammar ekono-

misk förening ett kommunalt lån om 5 700 000 kronor med löptid om 25 år och 

en räntesats motsvarande kommunens upplåningskostnad med ett tillägg om 

0,35% för att finansiera energiåtgärder, samt att för lånet ska föreningen över-

lämna pantbrev i fastigheten. Föreningen har genom egen uppföljning kunnat 

visa på goda effekter för dessa energieffektiviseringar.  

 

Som föreningen redogör för i sin skrivelse står de inför stora och mer akuta 

upprustningsbehov av fastigheten som exempelvis tätning av tak, byte av 
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Forts KS § 129 

 

cirkulationspump till bassäng, installation av UV ljus m m till en sammanlagt 

beräknad kostnad om ca 1,5 miljoner kronor. Förvaltningen bedömer att åtgär-

dande av sporthallstaket, simhallstaket och målning av fastighetens fasad är 

nödvändiga att åtgärda i närtid för att säkra fastighetens skalskydd.  

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 29 maj 2023 § 107. 

 

Hans Strandlund (M) yrkar att föreningen ska erbjudas 700 000 kronor i utökad 

borgensram för att täcka det yttre underhållet och 100 000 kronor för i utökat 

verksamhetsbidrag.  

 

Sedan propositionsordningen godkänts beslutar kommunstyrelsen med bifall till 

arbetsutskottets förslag och avslag på Hans Strandlunds (M) yrkande. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

 

att erbjuda Sporthallen ekonomisk förening u p a utökad kommunal borgens-

ram utifrån nuvarande nivåer med 1,5 miljon kronor med en löptid om max 15 

år,  

 

att bevilja föreningen ett utökat verksamhetsbidrag om 175 000 kronor mot-

svarande räntor och amortering av lånet,  

 

att inte bevilja höjt årligt driftsbidrag med 350 000 kronor, samt  

 

att Sporthallen ekonomisk förening, tillsammans med kultur- och fritidsnämn-

den (kultur- och fritidsförvaltningen), ska redovisa till kommunstyrelsen och 

kultur- och fritidsnämnden föreningens kostnader och intäkter, samt redovisa 

förslag på hur man kan öka sina intäkter genom till exempel höjda avgifter och 

hyror för att få en ekonomi i balans som ska ligga till grund för en översyn av 

driftbidraget. 

 

Mot beslutet reserverar sig Hans Strandlund (M), Håkan Freijd (M), Stieg 

Andersson (M), Sigrid Moser Nyman (SD) och Sari Janssen (SD). 
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KS § 130 

 

Starttillstånd och omfördelning av medel för option ”Nytt omklädnings-

rum gymnastiken” Näslundskolan    Dnr 158/23 

 

Tekniska nämnden har den 19 april 2023 § 36 beslutat att hemställa hos kom-

munstyrelsen om dels starttillstånd om 4 miljoner kronor från investeringsbud-

geten 2023 för ”Nytt omklädningsrum Näslund”, dels att barn- och utbildnings-

nämnden kompenseras för nettokostnadsökningen med 160 350 kronor per år, 

samt att en samlad slutredovisning av projekten ska ske inom två månader efter 

projektens slutdatum enligt investeringsmallen.  

 

Teknisk förvaltningen anför i skrivelse den 15 mars 2023 bland annat att nya 

Näslundskolan byggs för fullt sedan byggstart hösten 2021. I anbudet för nya 

Näslundskolan finns en option för byte av befintligt ventilationsaggregat och 

byggnation av två omklädningsrum samt förråd och ombyggnation av RWC på 

befintlig gymnastikhall. En renovering av befintlig ytterfasad och tak görs 

också. För denna option finns 4 miljoner avsatt i investeringsbudgeten och 

nettokostnadsökningen uppgår till 160 350 kronor per år. 

 

Tekniska förvaltningen önskar starttillstånd för optionen gällande om- och till-

byggnad av omklädningsrum gymnastikhallen Näslundsskolan. De nya om-

klädningsrummen byggs enligt dagens regler beträffande tillgänglighet och 

brandregler. Logistiken förbättras för eleverna då ombyte blir möjligt i de två 

nya samt två befintliga omklädningsrummen (4 totalt). Samtidigt önskas att de 

medel som finns avsatta för projektet omfördelas till befintligt projekt 2529 

”Nya Näslundsskolan”, så att de två projekten hanteras som ett projekt för att 

underlätta projektuppföljningen.  

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 29 maj 2023 § 108. 

 

Sari Janssen (SD) yrkar att de två projekten ska redovisas separat och inte i en 

samlad slutredovisning. 

 

Sedan propositionsordningen godkänts beslutar kommunstyrelsen med bifall till 

arbetsutskottets förslag och avslag på Sari Janssens (SD) yrkande. 

 

Kommunstyrelsen beslutar således  

 

att bevilja tekniska nämnden starttillstånd om 4 miljoner kronor från investe-

ringsbudgeten 2023 för ”Nytt omklädningsrum Näslund”, 

 

att barn- och utbildningsnämnden kompenseras för nettokostnadsökningen med 

160 350 kronor per år, samt 
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Forts KS § 130 

 

att en samlad slutredovisning av projekten ska ske inom två månader efter pro-

jektens slutdatum enligt investeringsmallen.  

 

Mot beslutet reserverar sig Hans Strandlund (M), Håkan Freijd (M), Stieg 

Andersson (M), Sigrid Moser Nyman (SD) och Sari Janssen (SD). 

 

 

 

_________ 
Exp: Teknisk nänden 

 Barn- och utbildningsnmnden 

 Ekonomi- och finansenheten 
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KS § 131 

 

Starttillstånd för den sista etappen för byggnation av gata och VA i södra 

Eriksberg samt anslutning av vatten till högzon – hemställan till kommun-

styrelsen    Dnr 217/23 

 

Tekniska nämnden har den 19 april 2023 § 40 beslutat att hemställa hos kom-

munstyrelsen om dels starttillstånd från investeringsbudgeten 2023 om 7,7 

miljoner kronor för den sista etappen av projektet Exploatering Södra Eriksberg 

som avser tekniska nämndens del av projektet, dels för Mälarenergi Vatten ABs 

räkning, starttillstånd från investeringsbudgeten 2023 om 4,8 miljoner för den 

del som avser vattenledningar till högzon, samt att en slutredovisning av pro-

jektet ska ske inom två månader efter projektets slutdatum enligt investerings-

mallen.  

 

Tekniska förvaltningen anför i skrivelse den 27 mars 2023 bland annat att 

kommunen har ingått marköverlåtelseavtal med Räddningstjänsten i Mälar-

dalen avseende industrimark på Södra Eriksberg, samt tecknat en avsiktsförkla-

ring med Vafab om etablering av ett nytt återbruk också det på Södra Eriks-

berg. Under hösten 2022 har även MTC Powder Solutions AB köpt mark i an-

slutning till Eriksbergsvägen och kommer att flytta sin verksamhet till Eriks-

berg när deras nya anläggning är byggd. Idag saknas spillvatten och dagvatten-

ledningar i Eriksbergsvägen. För att det ska vara möjligt för MTC Powder 

Solutions AB att ansluta sig till VA nätet så behöver spillvatten och dagvatten-

ledningar anläggas i Eriksbergsvägen samtidigt som vi byter ut och uppgraderar 

vattenledningen i gatan vilket skapar möjlighet till rundmatning och ökad 

robusthet i systemet.  

 

Eriksbergsvägen är idag avvattnat mot ett dike i söder. I den befintliga detalj-

planen från 1975 så har gränsen mellan gatumark och fastighetsmark satts till i 

kant med gatan. Avvattningen måste därför ändras så att gatan avvattnas mot 

rännstensbrunnar i gatan. En viss ombyggnation av gatan blir därför nödvändig 

utifrån tidigare projektering, för att möjliggöra exploateringar söder om Eriks-

bergsvägen. 

 

Kommunstyrelsen beslutade den 14 november 2022 att budgeten för projektet 

skulle utökas med 5 400 000 kronor under 2022 för att bygga klart ledningarna 

i Eriksbergsvägen. VA ledningarna mellan den nya gatan (Tomsbergsvägen) 

och Eriksbergsvägen (den s.k. Åkerdelen) skulle då utföras efter att Eriksbergs-

vägen var klar. Dessa arbeten har utförts under januari och februari 2023.  

 

Kostnadsberäkningen för projektets tre delar uppgår till totalt 27 miljoner varav 

förvaltningen fått starttillstånd för två etapper vilka uppgår till 19,3 miljoner. 

Nu önskas att få ianspråkta de kvarvarande 7,7 miljoner för att kunna slutföra 

projektet.  
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Forts KS § 131 

 

Utöver dessa 27 miljoner har man beräknat ytterligare 4,8 miljoner för att 

ansluta vattenledningar i eriksbergsområdet till högzon norr om E18. Denna del 

av projektet kommer att utföras av Mälarenergi Vatten AB och hålls som ett 

separat projekt. I Mål och budget för 2023 är ledningar på åkerdelen (7,7 Mkr) 

och vattenledning till högzon (4,8 Mkr) sammanslagna som en budgetpost om 

totalt 12,5 Mkr. Normalt brukar fördelningen mellan gata och VA vara 60/40 i 

samband med ett exploateringsprojekt. I detta projekt är VA mer omfattande 

och vi har hittills fördelat kostnaderna gata 40/VA 60. Vid en närmare samman-

ställning av projektkostnaderna har vi dock kommit fram till att fördelningen 

borde vara gata 23/VA 77. Då Eriksbergsområdet redan är exploaterat innebär 

det att VA inte får in anläggningsavgifter i tillräcklig omfattning för att finan-

siera sin del av kostnaderna för att förlägga VA och förbättra kapaciteten för att 

klara en fortsatt utbyggnad av industriområdet. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 29 maj 2023 § 109. 

 

Projektledaren anför i skrivelse den 31 maj 2023 att en kompletterande stabili-

tetsutredning har gjorts och utrett stabilitetsförhållanden vid schakt i vägen. 

Stabilitetsrapporten är daterad 2023-05-10 och kom efter att beslutet om start-

tillstånd togs i tekniska nämnden. Utredningen visar på att kraven på säkerhet 

vid schakt inte uppfylls med tidigare gjord projektering. Framtagna bygghand-

lingar behöver revideras så att tillräcklig säkerhet mot skred och bottenupp-

tryckning erhålls vid schakt. Stabilitetsrapporten innebär en betydande kost-

nadsökning av den sista etappen i projektet. De brister som finns i befintlig 

projektering behöver åtgärdas för att inte orsaka arbetsplatsolyckor eller stora 

kostnader i framtiden.När det gäller stabilitetsutredningens slutsatser så handlar 

detta om allvarliga arbetsmiljörisker som måste beaktas vid arbetets utförande. 

Skred i schakt eller bottenupptryckning får inte under några som helst omstän-

digheter förekomma vid schaktarbete eftersom det kan innebära allvarliga ska-

dor på de som arbetar med anläggningsarbetena.En översiktlig kostnadsbedöm-

ning har gjorts för de tillkommande arbetena. Merkostnaden har beräknats till 

ca 3,5 miljoner kronor vilket är en översiktlig bedömning. Tekniska nämnden 

kommer att behandla frågan om ytterligare medel den 14 juni 2023. 

 

Catarina Pettersson (S) yrkar som ett tillägg till arbetsutskottets förslag, att 

tekniska nämnden beviljas startillstånd om ytterligare högst 3,5 miljoner kronor 

för ytterligare tillkomande arbeten för att uppfylla säkerhetskrav och att medel 

hörför ianspråktas av investeringsbudgetens VA-investeringar, samt att dele-

gera till arbetsutskottet att vidare fatta beslut om utökat investeringsbehov. 

 

Sedan propositionsordningen godkänts beslutar kommunstyrelsen med bifall till 

dels arbetsutskottets förslag, dels Catarina Petterssons (S) tilläggsyrkande. 
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Forts KS § 131 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att bevilja tekniska nämnden starttillstånd från investeringsbudgeten 2023 om 

7,7 miljoner kronor för den sista etappen av projektet Exploatering Södra 

Eriksberg som avser tekniska nämndens del av projektet,  

 

att, för Mälarenergi Vatten ABs räkning, bevilja starttillstånd från investerings-

budgeten 2023 om 4,8 miljoner för den del som avser vattenledningar till 

högzon, samt 

 

att en slutredovisning av projektet ska ske inom två månader efter projektets 

slutdatum enligt investeringsmallen.  

 

Vidare beslutar kommunstyrelsen, under förutsättning av tekniska 

nämndens beslut 

 

att bevilja tekniska nämnden starttillstånd om ytterligare högst 3,5 miljoner 

kronor för ytterligare tillkommande arbeten för att uppfylla säkerhetskrav för 

den sista etappen för byggnation av gata och VA i södra Eriksberg och att 

medel hörför ianspråktas av investeringsbudgetens VA-investeringar, samt  

 

att delegera till kommunstyrelsens arbetsutskott att vidare fatta beslut om 

utökat investeringsbehov. 

 

 

 

_________ 
Exp: Teknisk nänden 

 Ekonomi- och finansenheten 
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KS § 132 

 

Starttillstånd för anpassning av lokaler i Västra Fabriken ’Planerat fastig-

hetsunderhåll’’    Dnr 254/23 

 

Tekniska nämnden har den 10 maj 2023 § 49 beslutat att hemställa hos kom-

munstyrelsen om starttillstånd om 3,5 miljoner från investeringsprojektet 

”Planerat fastighetsunderhåll” för 2023, att ingen budgetkompensation ska utgå 

för investeringen, samt att slutredovisning av projekten ska ske inom två måna-

der efter projektens slutdatum enligt investeringsmallen. 

   

Tekniska förvaltningen anför i skrivelse den 13 april 2023 bland annat att man 

behöver i anspråk ta medel från investeringsbudgeten för att anpassa lokalerna 

för att outhyrda ytor i Västra fabriken ska kunna hyras ut. Lokalytorna som står 

tomma uppgår till ca 17 000 kvm och för att få in hyresgäster behöver vi in-

vestera i lokalerna (brandcellsgränser, ventilation, belysning, portar m m). Om 

vi inte gör denna anpassning riskerar vi att stå med outhyrda lokaler även fort-

sättningsvis och kan mista den tänkta hyresgästen som har långsiktiga ambi-

tioner med sin verksamhet och är ett väl fungerande företag. Vi behöver in-

vestera 3,5 miljoner för att anpassa lokalerna. Förvaltningen föreslår att man tar 

3,5 miljoner från projektet ”Planerat fastighetsunderhåll” för att kunna genom-

föra investeringen. Projektet har en total budget om 20 miljoner och inga medel 

är ännu i anspråkstagna från projektet. 

 

Nettokostnadsökningen uppgår till 897 775 kronor. Någon budgetkompensation 

för investeringen begärs inte då den finansieras genom hyresintäkter.  

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 29 maj 2023 § 110. 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att, under förutsättning av att hyreskontrakt tecknats innan investeringen på-

börjats, bevilja tekniska nämnden starttillstånd om 3,5 miljoner från investe-

ringsprojektet ”Planerat fastighetsunderhåll” för 2023, enligt en till ärendet till-

hörande bilaga, 

 

att ingen budgetkompensation ska utgå för investeringen, samt 

 

att slutredovisning av projekten ska ske inom två månader efter projektens slut-

datum enligt investeringsmallen. 

 

 

 

_________ 
Exp: Teknisk nänden 

 Ekonomi- och finansenheten 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-06-12 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 133 

 

Svar på motion av Bertil Bredin (M) m fl gällande att ett kommunalt bolag 

bildas för de kommunägda fastigheterna    Dnr 230/22 

 

Bertil Bredin, Jenny Landernäs, Hans Strandlund, Håkan Frejd, Stieg Anders-

son och Philip Jandovsky samtliga (M) anför i en motion ”De kommunalt ägda 

fastigheterna i Hallstahammar ägs och förvaltas dels av Hallstahem, dels av 

Hallstahammars kommun varvid förvaltningen sköts av Tekniska Förvalt-

ningen. Under de senaste åren har det uppdagats att flera av de kommunalt ägda 

fastigheterna skötts på ett undermåligt sätt. I några fall har det medfört att fas-

tigheten måste rivas eller genomgripande renoveras till hög kostnad. Senaste 

exemplet är Nibbleskolan som måste rivas på grund av bristande underhåll. 

Skolan skulle ha kunnat användas i många år om underhållet skötts på rätt sätt. 

Det finns fler exempel samtidigt som många fastigheter förfaller utan att upp-

märksammas. Det bristande underhållet innebär en kapitalförstöring som kom-

munens innevånare får betala genom högre skatt och genom att andra ange-

lägna satsningar får skjutas på framtiden. I de fall då underhåll och investe-

ringar görs sker ofta fördyringar och förseningar som spräcker både budgeten 

och tidplanen för beslutade åtgärder. Kulturhuset och Näslundsskolan är av-

skräckande exempel. En viktig orsak till missförhållandena är att ansvaret för 

planering, projektering, byggnation och underhåll av kommunens fastigheter 

ligger på Tekniska Förvaltningen som också har många andra tunga uppdrag. 

Gator, vägar, parker, lekplatser och offentlig utemiljö är stora ansvarsområden. 

På kommunens hemsida räknas tretton ansvarsområden upp, varav kommunala 

fastigheter är ett. Alla dessa ska ha delar av samma budget. Det är givetvis så 

att fastighetsunderhåll är en av de budgetposter som får stryka på foten när det 

är ont om pengar och någon annan verksamhet kostar mer än budgeterat. Följ-

den är att samhällsviktiga fastigheter som skolor, förskolor, äldreboenden, 

idrottshallar, kulturbyggnader mm. förfaller och blir oanvändbara. Problemen 

har ofta kommit som en överraskning för samtliga inblandade på grund av att 

det förebyggande underhållet inte fungerat. 

 

Många svenska kommuner har uppmärksammat problemet och vidtagit åtgär-

der. En sådan åtgärd är att avskilja fastighetsförvaltningen från den övriga verk-

samheten i Tekniska Förvaltningen. Sveriges Kommuner och Regioner har 

2011 publicerat en rapport: ’Fastigheter i bolag’, där man studerat ett antal 

kommuner av olika storlek som genomfört bolagisering av den kommunala fas-

tighetsförvaltningen. Slutsatsen är entydig. I samband med bolagisering sker en 

separation av ägande och kontroll av verksamheten. Fördelarna är att denna 

separation leder till att ansvar och styrning blir tydligare. Bolaget ges ett tydligt 

uppdrag att långsiktigt förvalta det kapital och de tillgångar som ägarna tillfört 

bolaget. Resultatet blir att ledningen för bolaget tydligare kan fokusera på sina 

uppgifter.  
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Forts KS § 133 

 

Erfarenheter från Hallstahem, som förvaltar kommunens bostadsfastigheter är 

mycket goda. Nybyggnation och underhåll fungerar mycket bra, kostnaderna 

hålls inom budgeterade ramar samtidigt som insynen från boende och kom-

muninnevånare är god. 

 

För att råda bot på problemen föreslår vi att:  

ett av kommunen ägt bolag bildas och att detta tar över alla uppgifter som Tek-

niska förvaltningen har för de kommunägda fastigheterna.” 

 

Tekniska förvaltningen anför i skrivelse den 28 mars 2023 att kommunchefen 

har, av den politiska ledningen, fått i uppdrag att utreda och ta fram förslag på 

vilken kommunägd form av drift och förvaltning som är mest ändamålsenlig för 

kommunens fastigheter/lokaler. Detta är ett pågående uppdrag som utförs av 

Norem, vilket är samma företag som genomför kommunens lokalförsörjnings-

plan. Projektet kommer att pågå från februari till och med juni 2023. 

 

Tekniska nämnden föreslår den 19 april 2023 § 39 att motionens ska anses vara 

besvarad. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 29 maj 2023 § 111. 

 

Hans Strandlund (M) yrkar bifall till motionen. 

 

Sedan propositionsordningen godkänts beslutar kommunstyrelsen med bifall 

arbetsutskottets förslag och avslag på Hans Strandlunds (M) yrkande. 

 

Kommunfullmäktige föreslås således besluta  

 

att motionen ska anses vara besvarad med hänvisning till vad som anförs av 

tekniska nämnden den 19 april 2023 § 39. 

 

Mot beslutet reserverar sig Hans Strandlund (M), Håkan Freijd (M), Stieg 

Andersson (M), Sari Janssen (SD), Sigrid Moser Nyman (SD). 
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KS § 134 

 

Svar på motion av Elisabeth Moser (SD), Sigrid Moser Nyman (SD), Claes 

Gustavsson (-) och Ewa Björklind (-) gällande religionsneutral mat i kom-

munens skolor m m    Dnr 246/22 

 

Elisabeth Moser (SD), Sigrid Moser Nyman (SD), Claes Gustavsson (-) och 

Ewa Björklind (-) anför i en motion ”Vi har alla hört om att skolresultaten 

ligger på en alldeles för låg nivå på kommunens skolor. Orsakerna till de låga 

betygen i högstadiet kan bero på många olika saker och det ena leder till det 

andra. Om eleverna inte äter ordentligt och får i sig nödvändig energi utifrån 

bra, god och rätt sammansatt mat under dagen så leder det till trötta ungdomar 

som inte orkar koncentrera sig under lektionerna, med stök och dåliga resultat 

som följd. Eleverna måste ha tid att äta lunch i lugn och ro under de 2 timmar 

som matsalen håller öppet. Som läget är nu äter de flesta under den första tim-

men med långa köer som resultat. En del får gå därifrån utan att äta för att 

hinna till nästa lektion. 

 

Med anledning av ovanstående yrkar vi Sverigedemokrater på 

 

-Att: Barn och Utbildningsnämnden tillser att maten som serveras i kommunens 

skolor skall vara konfessionslös 

 

-Att: Barn och Utbildningsnämnden tillser att maten skall innehålla näringsrik-

tig och vällagad husmanskost. 

 

-Att: Barn och Utbildningsnämnden verkställer att schemat planeras så att 

klassernas lunch sprids utöver de 2 timmar som matsalen håller öppet.” 

 

Barn- och utbildningsförvaltningen redogör i skrivelse den 24 april 2023 för 

förvaltningens ståndpunkt och föreslår avslutningsvis att motionen avslås då 

skollagen är tydlig med att barnets bästa är utgångspunkt och utbildningens alla 

verksamheter ska utformas i överensstämmelse med grundläggande demokra-

tiska värderingar och de mänskliga rättigheterna som människolivets okränk-

barhet, individens frihet och integritet. Diskrimineringslagen är tydlig med att 

skolan inte får missgynna eller diskriminera någon elev. Skolan ska erbjuda ett 

fullgott alternativ för matgäster som behöver anpassad mat på grund av till 

exempel religion, annan trosuppfattning eller funktionsnedsättning. Vidare 

framgår det att vad gäller näringsriktig och vällagad husmanskost, samt att 

schemat planeras så att klassernas lunch sprids utöver de två timmar som mat-

salen håller öppet redan är tillgodosedda.  

 

Barn- och utbildningsnämnden föreslår den 9 maj 2023 § 39 att motionen ska 

avslås i den del avseende att maten ska vara religionsneutral och i övrigt ska 

motionen vara besvarad med hänvisning till vad som anförs i förvaltningens 

skrivelse den 24 april 2023. 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-06-12 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

 

 

Forts KS § 134 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 29 maj 2023 § 112. 

 

Sigrid Moser Nyman (SD) yrkar bifall till motionen. 

 

Sedan propositionsordningen godkänts beslutar kommunstyrelsen med bifall till 

arbetsutskottets förslag och avslag på Sigrid Moser Nymans yrkande. 

 

Kommunfullmäktige föreslås således besluta 

 

att avslå motionen i den del avseende att maten ska vara religionsneutral och att 

motionen i övrigt ska anses vara besvarad med hänvisning till vad som anförs 

av barn- och utbildningsnämnden den 9 maj 2023 § 39. 

 

Mot beslutet reserverar sig Sari Janssen (SD), Sigrid Moser Nyman (SD). 
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KS § 135 

 

Svar på motion av Anna Gunstad Bäckman (C) och Anders Johannesson 

(C) om skolskjuts i kommunen     Dnr 93/23 

 

Anna Gunstad Bäckman (C) och Anders Johannesson (C) anför i en motion ”Vi 

har mottagit flera samtal och klagomål på skolskjutsarna i kommunen. Det 

gäller dåligt bemötande, ovårdat språk och hotfullt uppförande av buss-

chaufförerna mot barnen, sen delgivning av information gällande ändring av 

skolskjutsar samt förändringar i tid och plats för skolskjuts. Nu har bl a skol-

skjutsen ändrats till macken i centrum för vissa barn, vilket blir problematiskt 

och otryggt för mindre barn att gå till och från fritids/skolan. Det har även läm-

nats in klagomål till kommunen gällande detta från barn som bor i Säby och 

Bolunda om allt för långa tider till skolan. Att ändra tiderna är rimligt då något 

barn måste vara sist el först på turen och att förändringar i boenden och barn-

kullar varierar. Men vad är en rimlig tid att skolskjutsen ska ta för att komma 

till och från skolan - dörr till dörr? Enlig skollagen står det att det måste bedö-

mas från fall till fall. Konsekvensen blir att fler skjutsar sina barn till skolan pga 

barnens otrygga situation och allt för långa skolskjutstider. Det är både miljö-

mässigt oförsvarbart och ett underkännande av det upphandlade bussbolaget. 

Om det blir fel, vilket det kan bli vid upphandlingar – måste man kunna rätta 

till det – speciellt för våra barn som är det viktigaste vi har. 

 

Mot bakgrund av detta yrkar Centerpartiet i Hallstahammar att: 

 

Vid upphandling av ny skolskjuts ska ett krav vara att det max få ta 40 min från 

dörr till dörr mellan skolan och hemmet, då Hallstahammar är en liten kommun 

till ytan att detta borde vara möjligt. 

Vid upphandling av ny skolskjuts ska en kravställan på ’utbildad personal 

gällande bemötande av barn som resenärer” vara inskrivet gentemot upphand-

lande företag.’ 

 

Barn- och utbildningsförvaltningen redogör i skrivelse den 19 april 2023 för 

förvaltningens ståndpunkt och föreslår avslutningsvis att i den del avseende ny 

upphandling av skolskjuts ställa krav på att det max få ta 40 min från dörr till 

dörr mellan skolan och hemmet avslå motionen.  

 

Barn- och utbildningsnämnden har den 9 maj 2023 § 38 beslutat föreslå kom-

munfullmäktige att dels avslå motionen i den del det avses att det ska vara ett 

krav att skolskjuts får ta max 40 min från dörr till dörr mellan skolan och hem-

met, samt ställa sig bakom motionen gällande kravställan om ut utbildad perso-

nal gällande bemötande av barn som resenärer ska vid upphandling vara in-

skrivet gentemot upphandlande företag. 
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Forts KS § 135 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 29 maj 2023 § 113. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

 

att avslå motionen i den del att det vid upphandling av ny skolskjuts ska vara ett 

krav att det max få ta 40 min från dörr till dörr mellan skolan och hemmet, då 

det innebär stora ekonomiska påföljder, samt  

 

att bifalla motionen i den del att det vid upphandling av ny skolskjuts ska en 

kravställan på ”utbildad personal gällande bemötande av barn som resenärer” 

vara inskrivet gentemot upphandlande företag. 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-06-12 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 136 

 

Starttillstånd för inventarier till Näslundskolan     Dnr 256/23 

 

Barn- och utbildningsnämnden har den 9 maj 2023 § 41 beslutat att hemställa 

hos kommunstyrelsen om dels om 4,5 miljoner kronor från investerings-

budgeten 2023 för ”Inventarier Näslundskolan”, dels att barn- och utbildnings-

nämnden kompenseras för nettokostnadsökningen med 354 000 kronor per år. 

 

Barn- och utbildningsförvaltningen anför i skrivelse den 24 april 2023 att 2018 

fattades ett inriktningsbeslut om en ny- och ombyggnation av Näslundskolan. 

Verksamheten vid Näslundskolan flyttades successivt till andra lokaler efter att 

en utredning av inomhusluften genomförts och det visade sig finnas brister. Det 

är fortfarande en viss osäkerhet gällande när skolan kommer att vara helt klar 

för inflytt och när detta kommer att ske utifrån praktiska faktorer. 

 

Förvaltningens ståndpunkt är att när skolan står klar för inflytt måste den vara 

utrustad med den inredning som krävs för att bedriva skolverksamhet. På grund 

av befarat långa leveranstider för vissa inventarier bör beställningar och inköp 

som är planerade påbörjas under tidig höst 2023. Inköp som behöver göras be-

står bland annat av elevskåp, bord, stolar, hyllor samt utrustning till lärosalar 

för hemkunskap, slöjd och matsal. Näslund som under tiden för byggnationen 

bedrivit sin verksamhet i tidigare Fredhemsskolans lokaler kommer att ta med 

de inventarier som fortfarande är funktionsdugliga och ändamålsenliga. Dock 

är en stor del av skolans tidigare inventarier sedan skolan byggdes och i stort 

behov av att bytas ut. Den nya skolan är också beräknad för fler elever och be-

höver därav kompletteras. Skolan måste också investera i IT-miljö som är 

anpassad efter nutidens behov och krav på att bedriva modern och anpassad 

undervisning. I nuvarande investeringsbudget finns 4,5 Mkr avsatt för inköp till 

nya inventarier för Näslundsskolan. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 29 maj 2023 § 114. 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att bevilja barn- och utbildningsnämnden starttillstånd om 4,5 miljoner kronor 

från investeringsbudgeten 2023 för ”Inventarier Näslundskolan”,  

 

att barn- och utbildningsnämnden kompenseras för nettokostnadsökningen med 

354 000 kronor per år, samt 

 

att en slutredovisning av projektet ska ske inom två månader efter projektets 

slutdatum enligt investeringsmallen.  

 

_________ 
Exp: Barn- och utbildningsnmnden 

 Ekonomi- och finansenheten 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 137 

 

Riktlinjer för medborgardialog i Hallstahammars kommun t o m 2027   

Dnr 223/23 

 

Riktlinjer för medborgardialog i Hallstahammars kommun antogs av kommun-

fullmäktige den 27 februari 2012 § 2. Vidare beslutade fullmäktig att utse en 

styrgrupp för medborgardialoger. 

 

Kommunstyrelseförvaltningen anför i skrivelse den 5 maj 2023 bland annat att 

en revidering av riktlinjerna är gjord och en metodhandbok finns kopplad till 

dokumentet. Handboken ger konkreta råd om hur man planerar, genomför och 

följer upp en medborgardialog. Riktlinjerna och handboken riktar sig både till 

förtroendevalda och till tjänstepersoner. Det är viktigt att kommunen värnar om 

att sänka trösklarna så att fler kan delta i medborgardialog. Att arbeta på ett sys-

tematiskt sätt är tillitsskapande. Medborgarnas kunskaper och idéer ska ses som 

en tillgång för att forma och utveckla framtiden i Hallstahammars kommun.  

 

Samhällsutmaningarna blir mer komplexa. Kommunen behöver ta hjälp av 

medborgarna för att bygga ett demokratiskt, tryggt, hållbart och inkluderande 

samhälle. Det handlar också om att tänka tillsammans, att jobba över gränser 

och perspektiv. Fler behöver involveras för att kommunens ska få in ett bredare 

beslutsunderlag, som i sin tur ger bättre förutsättningar för att kunna fatta bra 

och hållbara beslut.  

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 29 maj 2023 § 115. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

 

att upphäva av sitt beslut den 27 februari 2012 § 2 avseende riktlinjer för med-

borgardialog samt styrgrupp för medborgardialog. 

 

Vidare beslutar kommunstyrelsen, under förutsättning av fullmäktiges 

beslut ovan 

 

att anta Riktlinjer för medborgardialog i Hallstahammars kommun t o m 2027, 

enligt en till ärendet hörande bilaga.  

 

 

 

_________ 
Exp: Reglementspärmen 

 Kommunstyrelseförvatlningen 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-06-12 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 138 

 

Återbetalning av köpeskilling och VA-anslutningsavgift för småhus – XX    

Dnr 257/23 

 

Samhällsbyggnadsenheten anför i skrivelse att köpare av XX har kontaktat 

kommunen och vill ha ett återköp på tomten.  

 

Hallstahammars kommun återköper tomten för köpeskilling 479 981 kronor 

och anslutningsavgift 219 815 kronor med avdrag för nybyggnadskarta 5 692 

kronor och bygglov på 9 000 kronor, totalt 685 140 kronor. 

 

Köparen behöver återlämna köpeavtalet och skriva på ett avtal om återköp 

innan återbetalning kan ske.  

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 29 maj 2023 § 116. 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att återbetala köpeskilling och anslutningsavgift för XX på totalt  

685 140 kronor. 

 

 

 

_________ 
Exp: Samhällsbyggnadsenheten 

 Ekonomi- och finansenheten  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-06-12 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 139 

 

Redovisning enligt lag (1993:387) om stöd och service till vissa funktions-

hindrade (LSS) av ej verkställda gynnande beslut enligt 9 § LSS, kvartal 1 

år 2023   Dnr 220/23 

 

Kommunerna och landstinget har från den 1 juli 2008 genom en ändring i LSS 

skyldighet att till länsstyrelsen rapportera in gynnande beslut som inte verk-

ställts inom tre månader från beslutsdatum. Från samma datum gäller även 

skyldigheten att rapportera in avbrott i verkställigheten om beslutet inte verk-

ställts på nytt inom tre månader från dagen för avbrottet. Rapportering ska ske 

en gång i kvartalet till kommunens revisorer och kommunfullmäktige.  

 

Enligt social- och arbetsmarknadsförvaltningen upprättade redovisning finns 

det 1 ej verkställt beslut enligt LSS under kvartal 1, 2023. 

 

Social- och arbetsmarknadsnämnden har den 9 maj 2023 § 41 beslutat att över-

lämna redovisningen av ej verkställda gynnande beslut kvartal 1 år 2023 till bl 

a kommunstyrelsen.  

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 29 maj 2023 § 119. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

 

att notera redovisningarna som en anmälan. 

 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-06-12 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 140 

 

Redovisning gällande individ- och familjeomsorg av ej verkställda 

gynnande beslut enligt 4 kap 1 § socialtjänstlag, kvartal 1 år 2023  

Dnr 234/23 

 

Kommunerna och landstinget har från den 1 juli 2008 genom en ändring i SoL 

skyldighet att till länsstyrelsen rapportera in gynnande beslut som inte verk-

ställts inom tre månader från beslutsdatum. Från samma datum gäller även 

skyldigheten att rapportera in avbrott i verkställigheten om beslutet inte verk-

ställts på nytt inom tre månader från dagen för avbrottet. Rapportering ska ske 

en gång i kvartalet till kommunens revisorer och kommunfullmäktige.  

 

Enligt social- och arbetsmarknadsförvaltningen upprättade redovisning finns 

det inget (0) ej verkställt beslut enligt SoL under kvartal 1, 2023. 

 

Social- och arbetsmarknadsnämnden har den 9 maj 2023 § 42 beslutat att över-

lämna redovisningen av ej verkställda gynnande beslut kvartal 1 år 2023 till bl 

a kommunstyrelsen.  

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 29 maj 2023 § 120. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

 

att notera redovisningarna som en anmälan. 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-06-12 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 141 

 

Redovisning gällande äldreomsorgen av ej verkställda gynnande beslut 

enligt 4 kap 1 § socialtjänstlag, kvartal 1 år 2023         Dnr 46/23 

 

Kommunerna och landstinget har från den 1 juli 2008 genom en ändring i SoL 

skyldighet att till länsstyrelsen rapportera in gynnande beslut som inte verk-

ställts inom tre månader från beslutsdatum. Från samma datum gäller även 

skyldigheten att rapportera in avbrott i verkställigheten om beslutet inte verk-

ställts på nytt inom tre månader från dagen för avbrottet. Rapportering ska ske 

en gång i kvartalet till kommunens revisorer och kommunfullmäktige.  

 

Enligt äldreomsorgen upprättade redovisning finns det inget (0) ej verkställt 

beslut enligt SoL 4 kap 1 § under kvartal 1, 2023. 

 

Äldrenämnden har den 11 maj 2023 § 36 beslutat att överlämna redovisningen 

av ej verkställda gynnande beslut kvartal 1 år 2023 till bl a kommunstyrelsen.  

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 29 maj 2023 § 121. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

 

att notera redovisningarna som en anmälan. 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-06-12 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 142 

 

Starttillstånd avseende energibesparande underhållsprojekt (EBUP) – 

energibesparande åtgärder på Vallmobadet    Dnr  

 

Tekniska nämndens arbetsutskott föreslår den 31 maj 2023 § 33 att tekniska 

nämnden ska hemställa till kommunstyrelsen om att bevilja starttillstånd för 

energibesparande underhållsprojekt (EBUP) 2023 för energiåtgärder på 

Vallmobadet om 20 miljoner kronor ur investeringsbudgeten för EBUP 2023, 

att ingen budgetkompensation utgår för investeringens nettokostnadsökning, 

samt att en slutredovisning av projektet ska ske inom två månader efter pro-

jektets slutdatum enligt investeringsmallen. Tekniska nämnden kommer att be-

handla ärendet den 14 juni 2023. 

 

Kommunstyrelsen beviljade tekniska nämnden starttillstånd för att ianspråkta 

3 miljoner kronor från investeringsbudgeten för 2022 för investeringsprojektet 

’’EBUP Fas 1’’. Därefter tas beslut på en fortsättning med Fas 2, utförande 

efter de underlag som framkommit i Fas 1. Efter avslutad Fas 2 träder en upp-

följningstid, Fas 3 där den garanterade besparingen skall verifieras.  

 

Tekniska förvaltningen anför i skrivelse den 9 maj 2023 att man har för avsikt 

att teckna avtal rörande Fas 2 med Caverion under förutsättning att starttillstånd 

ges. I investeringsbudgeten för 2023 finns avsatt 30 miljoner kronor för energi-

besparande åtgärder. Vallmobadet har startat som ett renoveringsprojekt och 

blivit ett prioriterat projekt i EBUP. Förvaltningen önskar ianspråkta 20 

miljoner kronor som en energisparåtgärd för att snabbt kunna minska kostnader 

för drift på Vallmobadet, samt för att minimera straffavgifter till Mälarenergi. 

Budgeterad kostnad för energisparåtgärderna är 20 miljoner kronor. FAS 1-

utredningen har visat stor besparingspotential. Vidare anförs att den totala 

besparingen blir 841 400 kronor per år. 

 

Projektet ger ingen nettokostnadsökning samt att ingen budgetkompensation 

begärs.  

 

Arbetsutskottet har inte behandlat ärendet  

 

Catarina Pettersson (S) yrkar att tekniska nämnden ska beviljas starttillstånd för 

energiåtgärder på Vallmobadet om 20 miljoner kronor ur investeringsbudgeten 

för EBUP 2023, att ingen budgetkompensation utgår för investeringens netto-

kostnadsökning, samt att en slutredovisning av projektet ska ske inom två 

månader efter projektets slutdatum enligt investeringsmallen.  

 

 

 

 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-06-12 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

 

 

Forts KS § 142 

 

Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Catarina Petterssons (S) 

yrkande, under förutsättning av tekniska nämndens beslut 

 

att bevilja tekniska nämnden starttillstånd för energibesparande underhållsprojekt 

(EBUP) 2023 för energiåtgärder på Vallmobadet om 20 miljoner kronor ur 

investeringsbudgeten för EBUP 2023, 

 

att ingen budgetkompensation utgår för investeringens nettokostnadsökning, 

samt  

 

att en slutredovisning av projektet ska ske inom två månader efter projektets 

slutdatum enligt investeringsmallen. 

 

 

 

_________ 
Exp: Tekniska nämnden 

 Ekonomi- och finansenheten 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-06-12 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 143 

 

Starttillstånd avseende energibesparande underhållsprojekt (EBUP) – 

kostnadsminskning/effektivisering    Dnr  

 

Tekniska nämndens arbetsutskott har den 31 maj 2023 § 34 beslutat föreslå 

tekniska nämnden besluta att hemställa till kommunstyrelsen om att bevilja 

starttillstånd för energibesparande underhållsprojekt (EBUP) 2023 för kost-

nadsminimering/effektivisering om 10 miljoner kronor ur investeringsbudgeten 

för EBUP 2023 för akuta energisparåtgärder, att ingen budgetkompensation ut-

går för investeringens nettokostnadsökning, samt att en  slutredovisning av 

projektet ska ske inom två månader efter projektets slutdatum enligt investe-

ringsmallen. Tekniska nämnden kommer att behandla ärendet den 14 juni 2023. 

 

Kommunstyrelsen beviljade tekniska nämnden starttillstånd för att ianspråkta 

3 miljoner kronor från investeringsbudgeten för 2022 för investeringsprojektet 

’’EBUP Fas 1’’. Därefter tas beslut på en fortsättning med Fas 2, utförande 

efter de underlag som framkommit i Fas 1. Efter avslutad Fas 2 träder en upp-

följningstid, Fas 3 där den garanterade besparingen skall verifieras. 

 

Tekniska förvaltningen anför i skrivelse den 24 maj 2023 att man har för avsikt 

att teckna avtal rörande Fas 2 med Caverion utifrån tidigare beslut i genom-

förandet av projektet i Fas 1. Vidare vill man med hjälp av Caverion ta fram en 

prioriteringslista med de mest akuta åtgärderna för att snabbt komma i gång 

med energisparåtgärder. I investeringsbudgeten för 2023 finns avsatt 30 miljo-

ner kronor för energibesparande åtgärder där förvaltningen önskar ianspråkta 

10 miljoner kronor för dessa åtgärder. Då utredningsfasen visat på stor bespa-

ringspotential och vissa akuta brister i värmetillförsel i fastigheter som också 

belastas med straffavgifter för höga returtemperaturer så finns det stor anled-

ning att åtgärda dessa problem under innevarande år för att besparingen skall 

börja så snart som möjligt. Det finns även ytterligare åtgärder av det mer akuta 

slaget när det gäller ventilation där flertalet ventilationsaggregat har nått sin 

tekniska livslängd och det är lönsamt energimässigt att byta dessa till moderna 

aggregat med återvinning. Vidare anförs i skrivelsen att ingen budgetkompen-

sation utgår för nettokostnadsökningen. 

 

Arbetsutskottet har inte behandlat ärendet. 

 

Catarina Pettersson (S) yrkar att tekniska nämnden ska beviljas starttillstånd för 

kostnadsminimering/effektivisering om 10 miljoner kronor ur investeringsbud-

geten för EBUP 2023 för akuta energisparåtgärder, att ingen budgetkompen-

sation utgår för investeringens nettokostnadsökning, samt att en  slutredovis-

ning av projektet ska ske inom två månader efter projektets slutdatum enligt 

investeringsmallen. Vidare yrkar hon att tekniska nämnden ska få i uppdrag att 

fatta beslut om vilka investeringar som ska genomföras. 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-06-12 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

 

 

Forts KS 143 

 

Kommunstyrelsen beslutar, under förutsättning av tekniska nämndens 

beslut 

 

att bevilja tekniska nämnden starttillstånd för energibesparande underhålls-

projekt (EBUP) 2023 för kostnadsminimering/effektivisering om 10 miljoner 

kronor ur investeringsbudgeten för EBUP 2023 för akuta energisparåtgärder,  

 

att ingen budgetkompensation utgår för investeringens nettokostnadsökning, 

samt  

 

att en slutredovisning av projektet ska ske inom två månader efter projektets 

slutdatum enligt investeringsmallen. 

 

Vidare beslutar kommunstyrelsen i enlighet med Catarina Petterssons (S) 

yrkande 

 

att uppdra till tekniska nämnden att fatta beslut om vilka investeringar som ska 

genomföras. 

 

 

 

_________ 
Exp: Tekniska nämnden 

 Ekonomi- och finansenheten 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-06-12 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 144 

 

Delegationsordning för kommunstyrelsen fr o m 19 juni 2023 

Dnr 35/23 

 

Kommunstyrelsen beslutade den 6 februari 2023 § 27  om delegationsordning 

för kommunstyrelsen. 

 

Förslag till ny delegationsordning har upprättats med anledning av revideringar 

och komplettering kopplat till säkerhetspolisens nya föreskrifter om säkerhets-

skydd (PMFS 2022:1). En ny punk 8, säkerhetsskydd, har lagts till i del 1, 

allmän del. 

 

Arbetsutskottet har inte behandlat ärendet. 

 

Catarina Pettersson (S) yrkar att delegationsordningen ska fastställas. 

 

Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Catarina Petterssons (S) 

yrkande 

 

att med upphävande av sitt beslut den 6 februari 2023 § 27 och fr o m den 19 

juni 2023 fastställa delegering av beslutanderätt för kommunstyrelsen del 1 

allmän del och del 2 (specifika områden) enligt en till ärendet hörande bilaga, 

samt 

 

att erinra samtliga personer, som bemyndigats att fatta beslut enligt delegation, 

om skyldigheten att anmäla delegationsbesluten till kommunstyrelsen. 

 

 

 

_________ 
Exp: Reglementspärmen 

 Samtliga funktioner upptagna i dokumentet 
 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-06-12 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 145 

 

Anmälningar 

 

Följande anmälningar noteras: 

 

-  allmänna ärenden/handlingar enligt anmälningsbilaga daterad 2023-06-12 

-  delegationsbeslut enligt anmälningsbilaga daterad 2023-06-12 

 

- arbetsutskottets protokoll 2023-05-29 

 

 

Anmälningarna föranleder inget kommunstyrelsebeslut. 

 

 

 


